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In 2008 ging de financiële wereld bijna ten onder en met die financiële wereld 
ook de baan- en bestaanszekerheid van heel veel gewone mensen. Een ernsti-
ge financiële crisis die jaren duurde was het gevolg. Ook al hield onze regering 
nog enkele jaren vol dat die financiële crisis, die in Amerika was begonnen, te 
specifiek Amerikaans was om in Nederland effect te hebben. Dat klopte niet 
helemaal. Ook in Nederland ging een handjevol banken overstuur. Waarom 
begin ik mijn prikkelstukje in een vakblad voor sportveldbeheer hier nu mee? 
Dat heeft met één ding te maken: juist ja, met hybridevelden. Als ik het zelfin-
genomen toontje van de Rabobank hoor in de laatste commercial, het spotje 
waarin zij de wereld gaan redden, ben ik bang dat deze bank, maar feitelijk 
banken in het algemeen, niets geleerd hebben van de ellende die zij hebben 

veroorzaakt. Exact hetzelfde geldt voor hybridevelden. Natuurlijk veroorzaakt 
het mislukken van een hybrideveld geen wereldwijd probleem, maar de aan-
bieders van dit soort velden lijken vaak weinig geleerd te hebben. Pas nog 
werd in een stukje voor dit vakblad gesteld dat een goed hybrideveld makke-

lijk 1000 bespelingsuren aan zou kunnen. Dit stukje is overigens niet door de 
eindredactie gekomen, omdat dit wel heel optimistisch is en in mijn ogen ook 
gevaarlijk voor het imago van dit soort velden. Ik heb het hier op deze plek al 
minimaal vijf keer gezegd: hybridevelden zijn fantastisch en een waardevolle 
toevoeging aan het palet van een sportveldbeheerder, maar overschat het 
aantal bespelingsuren dat zo’n veld meekan niet, en het is zeker geen vervan-
ging van een kunstgrasveld. Een hybrideveld is een versterkt natuurgrasveld 
en geen ‘kunstgrasveld light’. Iedereen die een hybrideveld zo verkoopt en 
daarbij het verhaal vertelt dat je er 1000 uur op kunt spelen, verkoopt kant-
en-klare onzin. Als je een veld zo verkoopt, zadel je jouw klanten op met een 
gegarandeerde teleurstelling. Dat heeft het recente verleden wel laten zien, 
zeker het voorbeeld in Rotterdam, waar een kleine twintig hybridevelden zijn 
opgeruimd. Vertel gewoon het eerlijke verhaal. Dat is dat een hybrideverhaal 
veel  voordelen heeft, maar ook een aantal nadelen, bijvoorbeeld dat het 
onderhoud echt anders is dan bij een gewoon natuurgrasveld. 
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